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BRMG-KPGiM-III.0012.11.2013 

 
Protokół Nr 53-11/2013 

z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska, 
które odbyło się dnia 11 czerwca 2013 roku (wtorek), rozpoczęte o godz. 15.00, 
w sali nr 003 im. Seana Lestera – Nowy Ratusz, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w 
Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło czterech(4), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii i wniosków. Nieobecni 
radni: Piotr Borawski, Dariusz Słodkowski, Piotr Skiba – delegacja z Rady Miasta 
Gdańska. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji Polityki 
Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 53 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, Ŝe porządek obrad został dostarczony radnym w terminie 
regulaminowym. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
PoniewaŜ nie było uwag do zaproponowanego porządku przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie następującego porządku obrad: 
 
 
1.  BioBaltica Spółka z o.o. – działalność bieŜąca i perspektywy. 
Przedstawiają przedstawiciele: Spółki, Prezydenta Miasta Gdańska 
 
2. Sprawozdania finansowe spółek z udziałem Gminy Miasta Gdańska.  
Przedstawiają: przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
3. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za- jednogłośnie przyjęła ww. porządek obrad. 
 

Punkt – 1 
BioBaltica Spółka z o.o. – działalność bieŜąca i perspektywy. 
Przedstawiają przedstawiciele: Spółki, Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Na dzień dzisiejszy został przez Komisję zaproszony przedstawiciel spółki 
BioBAltica, i zostanie przedstawiona działalność bieŜąca i perspektywiczna spółki 
załoŜonej m.in. przez samorząd miasta Gdańska. Proszę pana prezesa o 
przedstawienie informacji członkom Komisji. Informacja została przekazana przed 
chwilą członkom na piśmie. Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
Oddaje głos panu prezesowi. 
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Pan Jarosław Pawłowski, Prezes Zarządu Spółki InnoBaltica Sp. z o.o. 
Przedstawiając informację powiedział m.in. Bardzo dziękuję panie przewodniczący 
za zaproszenie i cieszymy się, Ŝe moŜemy powiedzieć w tym gronie, powiedzieć 
akurat o tym ciekawym momencie, w jakim znalazła się spółka, w ciekawym 
okresie spółka weszła. Dzisiaj na posiedzeniu jest obecna pani Joanna Oberbek, 
wiceprezes zarządu spółki. Na pewno historia spółki jest państwu znana, ale dla 
przypomnienia zamysł oryginalny, czy zamysł pierwotny był taki, Ŝe samorządy 
nakłaniają, czy mobilizują uczelnie do współpracy i razem, czyli dwa samorządy i 
trzy uczelnie ustanawiają instytucję, która ma słuŜyć zadziałaniu, czy 
wprowadzeniu tego mechanizmu, transferowi wiedzy z uczelni do gospodarki.  
 
I teraz zbliŜająca się perspektywa, czy to wykorzystania nowych funduszy unijnych 
2014-2020, czy po prostu zmiana na poziomie polityki krajowej, na poziomie 
polityki unijnej, czy na poziomie polityki regionalnej wspierania gospodarki 
innowacyjnej, czy teŜ w ramach tzw. inteligentnego rozwoju dała spółce niejako 
nowy impuls, no i zaowocowała tym, Ŝe główni właściciele miasto i województwo 
zastanowiły się jak ten instrument, który juŜ posiadają, czyli spółkę wykorzystać do 
realizacji wyzwań, które przed nami wszytki stoją. I w związku z tym spółka 
otrzymała nową strategię, takŜe nowy zarząd w naszych osobach. Strategii, która 
jest dostosowana, czy dopasowana do tego, co samorząd miasta, samorząd 
województwa chciałby osiągnąć w zakresie prowadzonych przez siebie polityk 
rozwoju gospodarki innowacyjnej. 
 
W chwili obecnej, takie właśnie potrzeby zostały zdefiniowane w ten sposób, iŜ 
spółce powierzono cztery główne działania, tutaj nazwane teŜ filarami, nazwa 
zaczerpnięta z naszej strategii.  
 
Pierwszy filar to „Pomorski Trójkąt Wiedzy”. Oryginalnie nazywał się to „Gdański 
Trójkąt Wiedzy”, to były działania prowadzone jeszcze przez Prezydenta Miasta 
Gdańska od niemal, Ŝe początku zeszłego roku, które z grudniem zeszłego roku 
zostały przeniesione do spółki. 
 
Drugi filar to „INNopomorze”. To są z kolei działania, które realizował samorząd 
województwa w ramach Urzędu Marszałkowskiego. Natomiast dzisiaj widać, Ŝe 
wraz z rozwojem tych instrumentów, o których z chwilkę powiem, co się kryje pod 
tymi hasłami zostało umiejscowione w spółce, jako organizacji, która jest lepiej 
przygotowana do tego typu duŜych instrumentów, czy duŜych programów wsparcia. 
 
Trzeci filar to fundusz inwestycyjny. Szczególnie zainteresowany wsparciem 
pomysłów, czy podmiotów na bardzo początkowym etapie ich rozwoju. 
 
Czwarty filar to projekty tzw. prestiŜowe, czyli te, gdzie nasi partnerzy mają 
okazję wspólnie wystąpić w projekcie międzynarodowym, taki, który daje im 
później rozpoznawalność i renomę wśród ośrodków, czy krajowych, czy takŜe wśród 
ośrodków europejskich. 
 
Prezentując to, czym się spółka obecnie zajmuje chciałbym trochę więcej słów 
powiedzieć o tym, zwłaszcza w pierwszych dwóch filarach, czyli „Pomorskim 
Trójkącie Wiedzy„ i INNopomorzu”, poniewaŜ one tak naprawdę najbardziej 
odzwierciedlają fakt, Ŝe spółka jest instrumentem samorządu miasta i samorządu 
województwa w zakresie polityki rozwoju gospodarczego. 
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„Pomorski Trójkąt Wiedzy” to inicjatywa, gdzie trzy uczelnie zostały zaproszone 
przez prezydenta miasta Gdańska, gdzie udział idzie mniej więcej w takim 
procesie. Miasto zadeklarowało, jakie obszary gospodarki innowacyjnej są dla 
miasta najbardziej waŜne i najbardziej istotne. Uczelnie miały się zastanowić, co w 
tym obszarze są w stanie zrobić, jakie projekty wygenerować i później wszystkie 
uczelnie zostały zaproszone, Ŝeby razem wspierając swoje siły próbowały zbudować 
jakiś projekt, który zmieni pozycję Gdańska, tych uczelni, regionu na mapie 
gospodarczej i na mapie innowacyjności Polski. 
 
Dlaczego to było waŜne? PoniewaŜ uczelnie działały dotychczas osobno i patrząc na 
doświadczenia, które mieliśmy z perspektywy 2007-2013, kiedy kaŜde startowały 
osobno, kaŜda była w stanie wymyślić projekt za kilka, kilkanaście, góra 
kilkadziesiąt milionów złotych. To był szczyt moŜliwości koncepcyjnych, czy 
kreatywnych uczelni. Co zresztą odbiło się później na wynikach, gdzie Pomorze 
pozyskiwało kwoty, czyli pomorskie uczelnie pozyskiwały kwoty, zwłaszcza na 
infrastrukturę badawczą, czyli ta, która jest motorem innowacyjności, 
nieporównywalne z tym, co zdobywała Warszawa, Kraków, to jest jakby oczywiste, 
ale takŜe Wrocław, takŜe Poznań, parę ośrodków uczelnianych, czy akademickich 
nasze uczelnie wyprzedziło. Tej lekcji nie naleŜało powtarzać, tylko trzeba było 
wyciągnąć wnioski.  
 
Dzisiaj efektem tego jest, Ŝe znów z kilkunastu luźnych projektów po kilka, 
kilkanaście, czy kilkadziesiąt milionów złotych, jak zaczęto je budować i szukać 
synergii między nimi udało się skonstruować cztery projekty: 
 

• Centrum Badawcze Nowych Technologii dla Profilaktyki i Leczenia Chorób 
Cywilizacyjnych i Okresu Starzenia (CCCOS), 

• Centrum Zastosowań Innowacyjnych Technologii w Inteligentnych 
Aglomeracjach Miejskich (SmartLab) 

• Laboratorium Ropy i Gazu – LabRiG, przede wszystkim skoncentrowany na 
gazie łupkowym. 

• Narodowe Centrum Badań Bałtyckich – NCBB, wykorzystanie gospodarcze 
Bałtyku 

 
Wszystkie te projekty razem w chwili obecnej warte są miliard 350 milionów 
złotych. O finansowanie tych projektów zwróciliśmy się do Ministerstwa Nauki i 
Szkolnictwa WyŜszego, które przeprowadza właśnie od marca tego roku taki proces 
weryfikacji polskiej mapy drogowej infrastruktury badawczej. I w tym procesie 
zostały te wszystkie projekty zgłoszone. Dla ścisłości podam, Ŝe Narodowe Centrum 
Badań nad Bałtykiem juŜ na tej mapie drogowej jest, bo ono startowało we 
wcześniejszym naborze, który był w roku 2010, czy 2011. W ramach procesu 
aktualizacji kolejne trzy projekty, czyli „Ropa i Gaz”, „Biotechnologie” i „Smart 
City” zostały przez nas zgłoszone. Wyniki tej weryfikacji powinny być znane, 
wstępnej weryfikacji projektów powinny być znane do końca czerwca tego roku, 
czy na początku lipca. Potem, gdy te projekty przejdą przez pierwsze sito nastąpi 
druga, waŜniejsza weryfikacja, czyli doprecyzowanie ostatecznych wersji 
projektów i budowanie umów, co warto podkreślić, tym się róŜnią projekty te od 
dotychczasowych praktyk projektów, zwłaszcza, gdzie projektem wiodącym były 
uczelnie, Ŝe mamy tu wszędzie mocnych partnerów gospodarczych. Mamy 
zdeklarowanych, jako partnerów i konsorcjantów, takie firmy jak: Lotos, Energa, 
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Orlen, PGNiG, firmy z branŜy biotechnologicznej i biomedycznej, takŜe 
informatyczne. Spory wachlarz firm, których marki są rozpoznawalne nie tylko w 
regionie, ale i na arenie międzynarodowej. 
 
Z realizacją tych przedsięwzięć łączymy wielkie nadzieje. Wyzwaniem jest to, Ŝe 
takich projektów zostało złoŜonych do Ministerstwa Nauki bardzo duŜo i teraz 
będzie po prostu naleŜało dołoŜyć wszelkich starań, Ŝeby te projekty, które są 
waŜne dla Gdańska i dla Pomorza znalazły tam swoje miejsce. One juŜ zostały 
rozpoznane na poziomie wojewódzkim, poniewaŜ te projekty zostały wpisane do 
projektu kontraktu terytorialnego, czyli umowy, którą będzie Marszałek negocjował 
z Rządem o waŜnych inwestycjach rządowych w regionie, jako jeden z priorytetów. 
Innym priorytetowymi projektami porównywalnymi do tych, tj. Trasa S7, czy Trasa 
S6, są na tej półce z tymi projektami.  
 
To jest, jeśli chodzi o pierwszy filar. Drugi filar, czyli polityka wspierania 
innowacyjności, budowania zaplecza dla prawidłowego funkcjonowania tych 
mechanizmów i efektywnego funkcjonowania mechanizmów transferu wiedzy z 
nauki do świata biznesu tj. właśnie ten projekt „INNOpomorze”. Wieloletnie 
przedsięwzięcie realizowane przez samorząd województwa. Pierwsza edycja była 
finansowana z funduszy 2007-2013. W tej chwili właśnie rozpoczynamy kolejny 
projekt. Tutaj mają państwo nawet dwa projekty „INNOpomorze” z większych 
projektów, „Innokompetencje” mniejszy projekt, który będziemy do roku 2015 
realizować. Natomiast wraz z końcem obecnych funduszy te projekty będą 
zamknięte, ale juŜ przygotowane mamy pod kolejną edycję funduszy dalsze 
rozwinięcie tego i kontynuację najlepszych doświadczeń z tego, co teraz zrobiliśmy 
i rozwinięcie, odpowiedzi na nowe potrzeby. 
 
Tutaj, o ile w poprzednim polskim projekcie koncentrowaliśmy się wpierw na 
infrastrukturze badawczej, a później na badaniach, programach badawczych, które 
mają słuŜyć przedsiębiorstwom, to tutaj takim, i to bardzo, Ŝe tak powiem 
skoncentrowanych na konkretnych podmiotach, czy konkretnych branŜach, tutaj 
mówimy o wsparciu przekrojowym, dostępnym dla wszystkich branŜ, ale jednak w 
szczególności dla tych branŜ, które są związane z tzw. inteligentnymi 
specjalizacjami regionalnymi. Czyli to jest coś, co samorząd województwa będzie 
w tej chwili określał. Na poziomie rządowym określano, co jest mocną stroną, jeśli 
chodzi o gospodarkę innowacyjną regionu i tu będą koncentrowane na tych 
obszarach tematycznych środki wsparcia. Natomiast nie mówimy tutaj o 
konkretnym adresowaniu pieniędzy do bardzo konkretnych uczelni, czy bardzo 
konkretnych przedsiębiorstw. Mówimy tu, co jest przedmiotem wsparcia. 
Rozwijanie kompetencji, czyli umiejętności współpracy nauki z biznesem, 
umiejętność zawiązywania umów partnerskich takich, Ŝeby były korzystne dla 
obydwu stron, i w związku tym, Ŝeby je dało się zawrzeć. To jest ogromna sztuka, 
jeśli chodzi później, bo tam są róŜnego rodzaju niuanse, jeśli chodzi o własność 
intelektualną, o moŜliwość dokapitalizowania kolejnych faz rozwoju itd.itd. To jest 
dość złoŜona wiedza, cały proces komercjalizacji patentowania, w to wszystko 
będzie wsparcie, doradztwo i wsparcie w tym instrumencie. 
I tak jak powiedziałem to jest wprost instrument polityki samorządu województwa. 
 
Po trzecim filarze, o którym juŜ z grubsza powiedziałem, czyli ten fundusz 
inwestycyjny. Mogę tylko powiedzieć tyle, Ŝe to nie jest tylko pomysł i 
zdiagnozowana potrzeba, Ŝeby wesprzeć tych najmniejszych i dopiero startujących, 
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bo dla nich tak naprawdę na rynku nie ma oferty. Fundusze typu wenture capital są 
bardziej zainteresowane dojrzałymi projektami, a nie bardzo wstępnymi 
początkującymi, tak gdzie jest duŜe ryzyko. To, Ŝeby teŜ przejść od diagnozy 
problemu do czynu, to w tej chwili wspólnie z Pomorską Specjalną Strefą 
Ekonomiczną, która aplikuje o taki instrument, jeszcze z funduszy tego okresu 
programowania jesteśmy w trakcie podpisywania umowy partnerskiej, Ŝeby w taki 
fundusz wejść. 
 
O kolejnych projektach z IV filara to juŜ z grubsza powiedziałem. Jest tutaj ich 
siedem. Nie wiem, czy mam państwu omawiać. Są to projekty zdecydowanie 
mniejsze w skali. Oddziaływania nastawione na bardzo specjalistyczne, wąskie 
branŜowe problemy, których rozwiązanie jest tutaj waŜne, czy to dla 
poszczególnych uczelni, czy przedsiębiorstw. Głowna wartość ich jest taka, Ŝe nasi 
partnerzy są rozpoznawalni, jeśli mówimy np. o projekcie NanoPuzzles, to jest z 
siódmego programu ramowego. JuŜ uczestnictwo w nim daje renomę i 
przedsiębiorstwom i uczelniom, Ŝe w takim projekcie uczestniczą.  
 
Jeśli chodzi o perspektywy spółki, no to one są ściśle powiązane z tym, co 
mówiłem, zwłaszcza z tym I i II filarem, bo tak jakby, jeszcze raz podkreślę. Spółka 
jest w tej chwili instrumentem polityki gospodarczej dzięki i samorządu miasta i 
samorządu województwa. Dzięki temu, Ŝe ten filar I i II, czyli „Pomorski Trójkąt 
Wiedzy i „INNOpomorze” znalazły się, czy to w kontrakcie terytorialnym, czy teraz 
wpisane zostały do regionalnego programu strategicznego rozwój gospodarczy, jako 
przedsięwzięcia strategiczne. To oznacza, Ŝe co roku robimy jest waŜne, jest 
waŜne dla samorządu województwa, który te projekty zaakceptował, jest waŜne 
takŜe dla samorządu miasta Gdańska, który te projekty zgłaszał, przynajmniej ten 
„Pomorski Trójkąt Wiedzy”, gdzie jesteśmy zakotwiczeni w tym systemie polityki 
innowacyjnej prowadzonej przez Marszałka, polityki prowadzonej na poziomie 
krajowym, bo kontrakt terytorialny, tak jak powiedziałem to jest nie tylko polityka 
wojewódzka, ale to jest teŜ zakorzenienie, czy zakotwiczenie w polityce krajowej. 
 
Ponadto spółka, zwłaszcza wyszło przy okazji pracy nad „Pomorskim Trójkątem 
Wiedzy”, ale nie tylko, pojawiają się kolejne przykłady, które potwierdzają tą 
hipotezę, spółka organizując tą współpracę uczelni i nastawiając je na efektywną 
współpracę z gospodarką dotyka problemów nie tylko Ŝycia gospodarczego 
Gdańska, ale na poziomie całej Metropolii, czego wyrazem tego jest fakt, Ŝe udało 
się pozyskać do spółki, jako kolejnego wspólnika, wspólnika, który wejdzie na 
podobnych zasadach jak samorząd Gdańska, czy samorząd województwa, udało się 
pozyskać samorząd Gdyni, który był mocno zaangaŜowany w jeden z tych czterech 
projektów, który jest w ramach „Pomorskiego Trójkąta Wiedzy” i ten projekt został 
niejako wciągnięty do wspólnego pakietu, który teŜ Marszałek objął swoim 
patronatem, więc wszystkie teraz projekty są nasze i wszystkie są promowane. 
 
Poza tym miasto Gdynia dysponuje, czy jest właścicielem Parku Naukowo-
Technologicznego, drugiego objętego przez Pomorską Specjalną Strefę 
Ekonomiczną, i moim zdaniem są to dwa najlepsze parki w kraju. Więc dobrze jest, 
ze udaje się takŜe poprzez nas integrować działania tych parków, Ŝeby one między 
sobą nie konkurowały a współdziałały. A w momencie, kiedy Gdynia teŜ jest naszym 
wspólnikiem, to ich rzeczy, które są związane z gospodarką innowacyjną takŜe robi 
przez nas, czy współpracuje z nami i tu jest jakby łatwiej doprowadzić do sytuacji, 
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kiedy te działania są koordynowane, czyli budowana jest synergia a nie 
współzawodnictwo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
A jak to wygląda, jeśli chodzi o udział finansowy? 
 
Pan Jarosław Pawłowski, Prezes Zarządu Spółki InnoBaltica Sp. z o.o. 
W równym udziale po 225 tysięcy złotych, co stanowi 47% samorząd województwa, 
47% miasto Gdańsk, a Gdynia dopiero wejdzie i będzie takim samym udziałowcem 
jak samorząd województwa i miasto Gdańsk. Równocześnie trwają prace i 
negocjacje z uczelniami, aby podniosły swoje zaangaŜowanie kapitałowe w spółkę, 
zwłaszcza, Ŝe wszystko, co wypali, czy uda się w ramach I filaru, to tu pierwszym 
beneficjentem będą uczelnie, poniewaŜ sama konstrukcja instrumentu jest taka, Ŝe 
infrastruktura badawcza finansowana przez Ministra Nauki moŜe powstać tylko na 
uczelniach, więc wszystko, co tam zostanie wygrane, będą wygrane uczelnie, w 
związku z tym to jest chyba dobry powód, Ŝeby zainwestowały. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 
 

DYSKUSJA: 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Z mojego punktu widzenia zawodowego zainteresował mnie ten trzeci projekt tj. 
Laboratorium Ropy i Gazu. Wymieniał pan firmy w ramach współpracy m.in. Lotos, 
PGNiG, Orlen. Jak miałoby być usytuowane to laboratorium, bo powaŜne 
laboratorium badawcze jest rzeczywiście dość kosztownym przedsięwzięciem, 
nawet na tyle kosztowym przedsięwzięciem, Ŝe do dzisiaj Lotos posiadając własną 
bazę analityczną, bardzo rozbudowaną, współpracuje z Wydziałem Chemii z 
profesorem Namieśnikiem z Politechniki Gdańskiej. Nawet kiedyś rozwaŜano taką 
moŜliwość, Ŝeby utworzyć Wydział PG przerobu ropy naftowej i petrochemii w 
Gdańsku. W tej chwili mają to tylko trzy politechniki takie wydziały, tj. Wrocław, 
Łódź i Warszawa, a właściwie filia Warszawy w Płocku. Jak oni widzą usytuowanie 
takiego laboratorium tutaj? Był pan uprzejmy powiedzieć, Ŝe chodzi głównie o 
zaplecze dla łupek, ale równieŜ w naszym regionie północnym, w województwie 
pomorskim będą zlokalizowane magazyny paliw płynnych, czy to laboratorium 
będzie miało prowadzić tą działalność, taką komercyjną na rzecz operatora 
logistycznego paliw płynnych podlegającemu Ministerstwu Gospodarki, czy to tylko 
wąska dziedzina, właśnie w zakresie gazu łupkowego? 
 
Pan Jarosław Pawłowski, Prezes Zarządu Spółki InnoBaltica Sp. z o.o. 
Na pewno nie wchodzą w grę te kwestie logistyczne, magazynowe.  
Tutaj mówimy o gazie łupkowym, ale takŜe o ropie łupkowej, bo to teŜ jest 
diagnozowane do wydobycia. Infrastruktura, z tego, co powiedziałem przed 
chwileczką, to jest projekt finansowany przez Ministerstwo Nauki, więc ta 
infrastruktura nie moŜe powstać nigdzie indziej niŜ na uczelni, bo taki jest wymóg 
prawny. Natomiast cały ten projekt jest teŜ w partnerstwie, powiedziałem o 
partnerach komercyjnych, jest jeszcze dwóch partnerów uczelnianych tj. 
Politechnika Wrocławska i Politechnika Warszawska, Politechnika Łódzka nie bierze 
udziału w tym konsorcjum. I tutaj, cały projekt wart jest około 500 milionów 
złotych, z czego 300 milionów złotych będzie w Gdańsku po 100 w pozostałych. 



 7

Jeśli mówię o Gdańsku, to na Pomorzu, bo część będzie na Politechnice Gdańskiej a 
część to będzie dedykowany odwiert tylko i wyłącznie, no gdzieś na północ od nas 
zostanie wybrana lokalizacja. Co będzie waŜne? To będzie pierwszy i jedyny znany 
mi na pewno w Europie, a prawdopodobnie teŜ na świecie odwiert dedykowany 
tylko do celów badawczych. Dotychczas badania były prowadzone, albo na 
działalność działających odwiertach komercyjnych i to się wiązało z 
ograniczeniami, albo na odwiertach, które juŜ zostały wycofane z eksploatacji, 
więc to teŜ trochę, co innego jakby wychodzi z takiego badania, duŜa tez ranga 
tego projektu. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Padła tutaj kwota miliard 350 milionów. Czyli rozumiem, Ŝe ten model jest taki, Ŝe 
te środki będą przychodem spółki, Ŝe to będzie wszystko szło przez spółkę? 
 
Pani Joanna Oberbek, Wiceprezes Zarządu InnoBaltica Sp. z o.o. 
Nie. Spółka jest koordynatorem procesu. Natomiast środki posłuŜą budowie tej 
infrastruktury. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
W takim układzie, co będzie przychodem spółki? 
 
Pan Jarosław Pawłowski, Prezes Zarządu Spółki InnoBaltica 
Przychodem spółki będą środki z uczestnictwa w projekcie, jako właśnie pełniącego 
funkcję koordynatora zadania. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Czyli beneficjent środków będzie wam płacił za waszą rolę? 
 
Pan Jarosław Pawłowski, Prezes Zarządu Spółki InnoBaltica Sp. z o.o. 
W duŜym uproszczeniu tak. My spinamy, zwłaszcza tą współpracę trzech uczelni, 
przedsiębiorstw. KaŜdy robi swój jakiś kawałek … 
 
Pani Joanna Oberbek, Wiceprezes Zarządu InnoBaltica Sp. z o.o. 
Chcemy budować zarządzanie tymi projektami, tak samo jak w tym finansowanym 
z siódmego programu ramowego, to jest nasza rola. Merytorycznie w pewnym 
zakresie, ale głównie zarządzanie. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Takie odnosiłem wraŜenie, Ŝe rola, czy jak gdyby nie ma presji ze stroni uczelni, 
tak? Jest taka spółka wydawało mi się, Ŝe dawno powinna jakieś projekty 
finansować, tak nam się wydawało przynajmniej, jak powołujemy taką spółkę, Ŝe 
ona będzie w pierwszej kolejności finansować, czy koordynować jakieś projekty 
badawcze, tak? Bo moŜna powiedzieć, jakieś innowacyjne, no to mamy Park 
Naukowo-Technologiczny, jest to taka faza, Ŝe ktoś ma pomysł na biznes i, no nie 
wiem szuka środków, Ŝeby to zacząć i dostaje takie miejsce, jakiś inkubator. 
Natomiast tu sobie wyobraŜaliśmy, Ŝe jest to jakaś inicjatywa, czy jakaś chęć 
wyprowadzenia naszych uczelni, naszych pomorskich na taki poziom, gdzie młodzi 
naukowcy mogą się angaŜować w jakieś projekty, bo mają jakieś pomysły, gdzie 
potrzebny jest jakiś podmiot, który potrafiłby mu w tym pomóc. 
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Pani Joanna Oberbek, Wiceprezes Zarządu InnoBaltica Sp. z o.o. 
To tak jest dokładnie, jak pan mówi, przy czym rolę tego inspiratora i tego 
trzymającego za rączkę w procesie wymyślania i układania modeli biznesowych, to 
ona jest w tym drugim filarze „INNOpomorzu”. Tam będziemy mieli środki na te 
wszystkie usługi eksperckie. Tam będziemy mogli z nimi się spotykać, będziemy 
mogli powiedzieć, tam będziemy mieć rolę stopera informacji technologicznych, 
jakie jest zapotrzebowanie po stronie biznesu na to, co robi uczelnia, ewentualnie 
w drugą stronę, jaka jest oferta badawczo-rozwojowa uczelni i jak ją moŜe 
skonsumować biznes i… 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Chodziło mi tylko o to, czy, powiedzmy doktoranci, naukowcy przychodzą do Was z 
„ulicy”, czy oni muszą prosić Rektora o zgodę, Ŝeby z Wami się kontaktować, jak to 
wygląda? 
 
Pani Joanna Oberbek, Wiceprezes Zarządu InnoBaltica Sp. z o.o. 
Staramy się utrzymywać dobre relacje z Rektorami. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Ok. relacje relacjami, jaka jest odpowiedzialność Rektora, powiedzmy za udział 
uczelni, czy jakichś tam efektów? 
 
Pani Joanna Oberbek, Wiceprezes Zarządu InnoBaltica Sp. z o.o. 
To nie jest tak, ze to rektor, bo to jest duŜa swoboda działania jednak, którą 
gwarantuje ustawa naukowcom, więc w momencie, kiedy przychodzi do nas 
kierownik katedry z pomysłem na projekt, to my oczywiście, Ŝe my porozumiewamy 
się z Rektorem równieŜ, bo nam cały czas przewodniczy, natomiast nie bierze 
aktywnego udziału w realizacji takich przedsięwzięć. 
 
Pan Jarosław Pawłowski, Prezes Zarządu Spółki InnoBaltica Sp. z o.o. 
Tak nie jest do końca, Ŝe kaŜdy przychodzi i tam mówi, co chce, a później mówi do 
Rektora, a teraz pan zapłaci. My zajmujemy się przede wszystkim takimi 
projektami, które wiemy, Ŝe będą strategiczne takŜe dla uczelni, dla miasta, dla 
regionu. I taki projekty zawsze przechodzą przez ręce Rektora, a jeŜeli nawet, i 
taki teŜ model od początku budowaliśmy i tu pan prezydent miasta Gdańska bardzo 
jasno zakomunikował, Ŝe kanał komunikacji jest taki. My rozmawiamy z rektorami 
a Rektorzy mają teŜ swoich prorektorów, swoich uczestników operacyjnych do tych 
naszych dyskusji, a ktokolwiek chce coś robić na uczelni, ma jakiś światły pomysł, 
to przechodzi przez strukturę rektorską, prorektorskie i wtedy kontaktuje się z 
nami. Tak, Ŝe bokiem tu nic nie przechodzi i teŜ w ten sposób staramy się 
wzmocnić rolę władz uczelni, Ŝeby zapanować trochę nad strategiczną wizją 
rozwoju uczelni. Natomiast to jest jedna rzecz, a druga rzecz, przy jakby naszych 
zasobach i takim skoncentrowaniu, nabyciu tego instrumentu polityki miasta, 
marszałka, mniej się koncentrujemy na projektach, powiedziałbym tak statutowo, 
naukowo- badawczych, które mają przynieść efekt komercyjny, zgłasza, jeśli są w 
jakiejś mniejszej skali, znaczy to nie jest tak, jakby przyszedł do nas jakiś 
przedsiębiorca i powiedział, a oŜeńcie mnie z jakąś instytucją, czy uczelnią i my 
wtedy wchodzimy, razem jesteśmy w projekcie. Raczej widzimy tak. To my ich 
poŜenimy, natomiast sami się nie musimy w taki projekt angaŜować. Na tym 
poziomie widzimy się, jako ktoś, kto obsługuje pewien proces i ułatwia stawanie się 
tych rzeczy, natomiast nie jest aktywnym uczestnikiem kaŜdego mniejszego, 
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średniego projektu, no, bo to teŜ nie jest moŜliwe. Inna rzecz, Ŝe nie ma potrzeby 
wypierać tutaj działań rynku. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Chciałem tylko radnemu Koralewskiemu odpowiedzieć, Ŝe takie instytucje jak 
państwa spółka jest potrzebna, bo np. w grupie Lotos myśmy teŜ kupowali jakiś 
sprzęt analityczny, laboratoryjny Politechnice i to był rodzaj sponsoringu. Mało 
tego PG mogła korzystać w jakimś zakresie z badan na tym sprzęcie, czy coś 
takiego, ale np. jak byśmy chcieli robić jakiś projekt z Politechniką, jako 
przedsiębiorstwo komercyjne, to juŜ zupełnie nie mieliśmy szans otrzymać Ŝadnych 
grantów, czy pieniędzy z Ministerstwa Szkolnictwa WyŜszego, czy środków 
zewnętrznych unijnych itd., bo tam juŜ gdzieś była komercja, tu juŜ jest ten styk 
państwo- biznes i to jest nielegalne. 
 
Pani Joanna Oberbek, Wiceprezes Zarządu InnoBaltica Sp. z o.o. 
Ale to teŜ się zmienia. Charakter tych źródeł finansowania unijnych ulega zmianie i 
wręcz wymagany będzie partner, który kapitałowo wejdzie w projekt, bo … 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
To właśnie tego typu instytucja jak państwa jest rolą tego koordynatora i nie tylko 
spotkać ludzi zainteresowanych jakimś wspólnym projektem, ale teŜ i pomóc im w 
obsłudze tego całego projektu. Tylko właśnie mam tu taką wątpliwość, czy, bo 
rzeczywiście tutaj nasze dwa samorządy mają dwa parki naukowo- technologiczne i 
się zastanawiam, czy Wy nie jesteście w pewnym sensie, nie chcę powiedzieć w 
jakiejś konkurencji bezpośredniej, ale gdzieś te kompetencje się nakładają, czyli 
państwa spółki z kompetencjami tych parków naukowo-technologicznych. Bo one 
teŜ podobne cele mają w zasadzie. 
 
Pan Jarosław Pawłowski, Prezes Zarządu Spółki InnoBaltica Sp. z o.o. 
Myślę, Ŝe z jednego prostego powodu nie ma w ogóle konkurencji, poniewaŜ i 
Gdynia i Gdańsk to są takie parki, które budują się, od dziesięciu lat, 
zainwestowały tam juŜ po 300 i więcej milionów złotych i tego jakby nikt nie 
dogoni, i nie ma sensu udawać, Ŝe spółka, nawet tak zacnych trzech uczelni i 
dwóch samorządów, za chwilę trzech będzie chciała ich gonić, zwłaszcza, Ŝe to nie 
ma sensu. Naszą rolą jest spotkanie tych dwóch parków i zrobienie, albo wspólnych 
projektów, albo jakieś wymodelowanie pól działań dla tych parków. Dobrze to 
widać na tych projektach w „Pomorskim Trójkącie Wiedzy”, gdzie sobie 
rozmawialiśmy, co jest waŜne dla Gdyni, co jest waŜne dla Gdańska, gdzie się 
kaŜdy z nich widzi, ale Ŝaden z nich nie byłby w stanie do tych projektów wejść, 
gdybyśmy nie byli my, którzy zaczęli te projekt, później zaprosiliśmy ich do nich. 
Jesteśmy raczej taką wartością dodaną dla nich niŜ konkurentem walczącym na 
wspólnym polu, to właśnie my tworzymy pole działania, otwieramy im kolejne pole 
działania. 
 
Pani Joanna Oberbek, Wiceprezes Zarządu InnoBaltica Sp. z o.o. 
I zapewniamy im teŜ ten wad w postaci zainspirowanych i wyinkubowanych 
projektów, które gdzieś muszą się ulokować, i właśnie park jest naturalnym 
środowiskiem, do którego w pierwszej kolejności jakby te przedsiębiorstwa 
utworzone mogą przechodzić. 
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Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Panie przewodniczący. Poruszyłbym jeszcze jeden wątek. Powiedzieliście państwo, 
Ŝe dobrze byłoby do powstania funduszu inwestycyjnego. Mamy samorządowy 
fundusz poŜyczkowy, poręczeniowy. Rozumiem, Ŝe to juŜ konkretny podmiot bierze 
to na siebie, aplikuje. A fundusz inwestycyjny, to jest taki fundusz, który by 
wchodził w jakieś przedsięwzięcie, brał na siebie ryzyko, tak bym powiedział. Tak 
jak wszystkie inne jakieś komercyjne fundusze. Czy chodziłoby o taki fundusz 
komercyjny z podmiotów, które inwestowałyby w takim funduszu pod podmioty 
komercyjne, czy samorządowe, czy gdzieś w Europie taki model egzystuje? Czy 
wzorujecie się na czymś, czy to jest wasza jakaś autorska inicjatywa? 
 
Pani Joanna Oberbek, Wiceprezes Zarządu InnoBaltica Sp. z o.o. 
To znaczy. Przewiduje się, Ŝe w tej przyszłej perspektywie budŜetowej większość 
środków jednak będzie dystrybuowana, jako te środki zwrotne, a to teŜ, dlatego, 
Ŝe nie przewiduje się kolejnego okresu budŜetowania tak duŜego i po to, Ŝeby te 
środki jakby zostały na te kolejne lata, to Ŝebyśmy nie wydawali ich w formule 
dotacji, tylko tak. Co oznacza, Ŝe takich funduszy będzie się pojawiało sporo. W tej 
chwili takich funduszy funkcjonuje cztery na terenie województwa i to róŜne są 
formuły. A to mogą być teŜ fundusze, które gdzieś tam ze źródeł unijnych jednak 
są dystrybuowane, czy to przez działanie 3.1. Jeśli dobrze pamiętam, czy to teŜ w 
przyszłym okresie programowania, w „Spoirze”, tak się to nowe zadanie nazywa. 

 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Rozumiem. To znaczy, Ŝe wasza spółka nie będzie generować takiego funduszu? 
 
Pani Joanna Oberbek, Wiceprezes Zarządu InnoBaltica Sp. z o.o. 
Ona nie ma, z czego generować takiego funduszu. Ona musi te środki pozyskać, 
Ŝeby móc je generować. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Czyli to był wasz pomysł? 
 
Pani Joanna Oberbek, Wiceprezes Zarządu InnoBaltica Sp. z o.o. 
Tak. Aczkolwiek to teŜ jeszcze nie wiemy, jakie będą zasady funkcjonowania tych 
funduszy w przyszłym okresie. Być moŜe będzie potrzebna spółka celowa, być moŜe 
uda się reaktywować INWENO. Tego nie chcemy dzisiaj przesądzać. Natomiast 
powołanie takiej działalności jest uzasadnione tym, Ŝe w tych projektach 
inkubowanych, które będą realizowane na ternie parków, będą we współpracy z 
uczelniami, będą miały inną strukturę, jeśli sobie wyobrazimy ten czas za pięć lat. 
One będą potrzebowały finansowania, a my w momencie, kiedy my je inspirujemy, 
prowadzimy za rączkę, doradzamy, wprowadzimy ten model finansowy obniŜamy 
teŜ nasze ryzyko inwestycyjne i jesteśmy wtedy atrakcyjnym partnerem do 
rozmów. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Dziękuję. Nie mam więcej pytań. Myślę, Ŝe warto będzie obserwować spółkę i za 
jakiś czas zaprosić i spytać się jak poszło. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. śyczymy spółce powodzenia panie prezesie i aby nasz park 
naukowo- technologiczny był na równi z parkiem z Gdyni i aby nie było rywalizacji, 
a była współpraca. Dziękujemy bardzo państwu. 
 
Przechodzimy do 2 punktu obrad Komisji. 
 

Punkt – 2 
Sprawozdania finansowe spółek z udziałem Gminy Miasta Gdańska.  
Przedstawiają: przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Zanim oddam głos pani dyrektor Bierut. Przed posiedzeniem rozmawiałem z 
kolegami z Komisji i wiem, Ŝe do tego punktu przygotowany jest radny Grzegorz 
Strzelczyk. Pani dyrektor będzie po kolei przekazywała informacje finansowe na 
temat spółek, a po kaŜdej osobnej informacji o spółce, jeśli będą pytania będę 
prosił o odpowiedź. Czy taka forma państwu odpowiada, Ŝeby to było sprawnie i 
wygodnie? Oddaję głos pani Bierut. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Przedstawiając informację nt. sprawozdań finansowych spółek z udziałem Gminy 
Miasta Gdańska powiedziała m.in., Ŝe wszystkie wyniki państwo otrzymaliście. 
Proszę zadawać pytania. Będę odpowiadała. Gdy nie będę umiała na niektóre 
odpowiedzieć, udzielę odpowiedzi później np. drogą mailową. Zbiorcze 
zestawienie podstawowych danych finansowych spółek na 31 grudnia 2012 r. i 
kopie bilansów i rachunków zysków i strat spółek z udziałem Gminy Miasta 
Gdańska za rok 2012 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.   
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Będę miał więcej pytań. Natomiast na wstępie chciałbym zadać krótkie pytania. 
Czy Gdańska Infrastruktura Wodno- Kanalizacyjna musiała mieć znowu taki dobry 
wynik finansowy w 2012 roku? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Skoro zrobiła, to znaczy, Ŝe tak. 
 
Pan Jan Michalski, Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego 
WPG 
Po części na wynik wpłynęły dotacje unijne. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Ja wiem, Ŝeśmy na ten temat juŜ w ubiegłym roku rozmawiali. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak, a przede wszystkim dotacje są w przychodach i dlatego taki wynik. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Dobrze. Ale czy ten wynik im teŜ był potrzebny tak wysoki, bo to teŜ jest kwestia 
podatkowa, od tego musieli opłacić podatek? 
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Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Umówmy się, Ŝe im nie był taki wynik potrzebny. Natomiast… 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Jak rozmawiałem z prezesem kiedyś, to on twierdził, Ŝe on na ten ostatni etap 
projektu musi zwiększyć, jakby swoją bazę finansową do pozyskiwania funduszy 
zewnętrznych i dlatego teŜ musiał balansować pomiędzy osiąganiem duŜego 
wyniku. I teraz pytanie. Czy to jest w dalszym ciągu to, czy chodzi o zwiększanie 
jakby bazy kredytowej pod przyszłe jeszcze inwestycje? 
 
Pan Jan Michalski, Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego 
WPG 
TeŜ. Poza tym spółka musi generować środki na spłatę poŜyczki. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Dziękuję. Do tej spółki juŜ nie mam pytań.  
Natomiast, jeśli chodzi o spółkę GARG. Czy coś negatywnego działo się w spółce 
Gdańskiej Agencji Rozwoju Gdańska, bo teŜ tak trochę nieciekawie wyglądają 
wyniki stosunkowo do roku ubiegłego? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie. Nic się nie działo.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
GARG rok 2011 był z wynikiem operacyjnym 6, 1 miliona złotych zjechał na 200 
tysięcy. Co tu się stało, zwłaszcza, Ŝe teŜ spadły przychody, nieznacznie, bo 3 
miliony, o 3 miliony wzrosły teŜ koszty, a skąd taka duŜa róŜnica na wyniku 
operacyjnym i potem na tym ostatecznym, bo w tym roku na 1, 3 miliona a w 
ubiegłym miał 6, 3 miliona złotych? To nie są wielkie kwoty, itd., ale generalnie 
jest wyraźne pogorszenie. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Na pewno widzimy to w usługach obcych, a w usługach obcych są juŜ 3 miliony 
złotych. Oni mają róŜnego rodzaju zlecenia, gdzie oni się przygotowują do tych 
inwestycji. Zanim oni ją wykonają, najpierw muszą, nie mówię, Ŝe to jest 5 
milionów. 
 
Pan Jan Michalski, Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego 
3 miliony wyŜsze przychody i 3 miliony wyŜsze koszty. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
No tak, ale z czegoś to się musi wziąć, o to pytam. TeŜ to widzę, Ŝe tak jest, ale co 
było powodem? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Bo oni teŜ mają przychody ze sprzedaŜy części majątku, to, co zainwestowali, to 
mogą juŜ dalej odsprzedać, bo najpierw muszą zainwestować, Ŝeby móc dalej 
sprzedać. A w co oni inwestują? Oni inwestują w grunty przede wszystkim, robią 
infrastrukturę, robią drogi, i dopiero wtedy mogą to odsprzedać. Oni jeszcze gdzieś 
nie sprzedali, a są w trakcie robót na przykład. Ich działalność polega na tym, aby 
ściągnąć inwestorów, wyposaŜyć grunty w infrastrukturę. 
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Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Na tej amerykańskiej firmie zarobił coś GARG? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie mieliśmy jeszcze Zgromadzenia Wspólników, więc jeszcze nie mam zrobionej 
dokładnej analizy. Państwo prosiliście o wyniki, myśmy je dostarczyli. Natomiast 
my nie mamy jeszcze pełnej informacji o wszystkich spółkach. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
No dobrze. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
JeŜeli Ŝyczycie sobie panowie, nie ma problemu, zapisujemy pytania i później 
otrzymacie państwo odpowiedź, dlatego, Ŝe nie mieliśmy Zgromadzenia 
Wspólników, w większości spółek jeszcze nie było zgromadzeń. 
Czy udzielacie jakiś pytań panowie? 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Nie. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Jaka jest polityka w stosunku do spółki BIEG? Oni wchodzą juŜ w fazę pewnie jakiś 
strat? 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
To nawet nie o to chodzi. Tylko BIEG w 2011 roku miał stratę 2, 5 miliona złotych 
na sprzedaŜy i mniej więcej porównywalnie 2, 2 miliona na operacyjnym, a teraz 
skoczyło to na 10 milionów, na minus 13 i odpowiednio 10. Co się w tym BIEG-u 
będzie działo, bo właściwie spółka przestała juŜ działać, tak? 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Nie. Spółka jest właścicielem stadionu. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak. Spółka jest właścicielem stadionu, w 75%, więc obciąŜają ją większe koszty niŜ 
w samym 2011 roku, bo juŜ w 2012 roku obciąŜały ją…. 
 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Koszty stadionu. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Dokładnie. Wobec tego juŜ tu generuje zupełnie inny wynik. Przejście tych 75% 
nastąpiło pod koniec 2011 roku. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Czyli rosną koszty bieŜące. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak. Rosną koszty bieŜące. 
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Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
BIEG się będzie w tej chwili rozliczał z zarządcą stadionu. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Czyli starty operatora będą w biegu. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Strat operatora nie moŜe być w BIEG-u, ale pewne… 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
To operator do BIEG-u płaci. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
No tak, ale jak gdyby operator się wyłoŜył, to obciąŜy to równieŜ BIEG. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Mogłoby w jakimś sensie przełoŜyć na wynik BIEG.  
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Czyli BIEG musi istnieć po prostu, bo płaci za stadion. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak. W jakimś sensie jest właścicielem stadionu. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Spółka Zarząd Komunikacji Miejskiej (ZKM). Bardzo ładny wynik. Tu wszystko 
pozytywnie. Tu się przełoŜyła podwyŜka biletów w ubiegłym roku. Bardzo mocno im 
skoczyły przychody ze sprzedaŜy. Potem się przełoŜyło proporcjonalnie na wynik 
operacyjny, bo teŜ wzrósł o około 4 miliony. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Ilość tras wzrosła. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Ilość przewiezionych pasaŜerów, a właściwie większa ilość wozokilometrów. Dobrze 
wiemy, bo zawsze prezydent Lisicki mówił, Ŝe dąŜy do takiego balansu, Ŝeby miasto 
więcej nie dopłacało do transportu zbiorowego niŜ 50%. Jak to się poprawiło, to 
pewnie i ten stosunek kosztów miasta, dofinansowania do transportu zbiorowego, 
się poprawił, mam nadzieję, Ŝeby balansować dotacją? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Chwileczkę, ale teŜ jest dotacja ze środków unijnych, bo… 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Dopłata do zakupu autobusów. 
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Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak. Nie wiem jak to wpływa kwotowo. Tutaj teŜ nie było zgromadzenia. Nie mam 
całej dokumentacji. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
ZKM generalnie kupuje, nie lizinguje tego sprzętu? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Leasingu nie ma. Leasing to są wyŜsze koszty. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Spółka Gdańska Infrastruktura Społeczna. Jest pogorszenie minimalne, ale jest. 
MoŜe jakieś szczegóły? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
GIS to są przychody. To jest nasza mieszkaniówka, która w tej chwili się przymierza 
ewentualnie do prowadzenia kolejnych inwestycji mieszkaniowych pod potrzeby 
miasta. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Czy w ogóle oni są potrzebni? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Na dzisiaj jeszcze są, dlatego, Ŝe jest kredyt. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Czyli jakieś stare rozliczenia? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Dokładnie.  
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
W sensie. Spółka musi istnieć, bo wzięła kredyt na budowę całego osiedla. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Dokładnie tak.  
Gdybyśmy kiedykolwiek chcieli coś z nią zrobić, to musimy mieć plan na to, „Co”. 
Na dzisiaj po prostu mamy taki plan, Ŝe spółka moŜe wykorzystywać tańsze środki z 
rynku i się po prostu o nie stara. Jest to kolejna spółka, która Mozę ewentualnie 
„wyrwać jakąś kasę”. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Mamy więcej takich podmiotów, które teŜ mogą. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Ale nie na mieszkaniówkę. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
A TBS-y nie mogą? 
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Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
TBS-y są tak obciąŜone Bankiem Gospodarstwa Krajowego, Ŝe BGK ich trzyma w 
ryzach i nie mogą wyjść poza pewien kanon współpracy. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Następna spółka, Zakład Utylizacyjny. Nośny temat śmieci.  
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
No ten temat nośny, to akurat … 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
No ponad 28% systemu to jest właśnie to. 
 
Radny Paweł Czerniewski, członek Komisji 
Ale to jest sprawozdanie za 2012 rok, a system wchodzi w tym roku. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Ale tu jest znaczne pogorszenie w roku 2012 wyników. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Ale teŜ jest produkowany majątek. Mamy amortyzację 6 milionów złotych. A jak 
jest majątek, to automatycznie rosną koszty utrzymania majątku. Czyli rosną nam 
koszty działalności operacyjnej. Tworzenie majątku niestety przekłada się nie tylko 
w jednym miejscu. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
W spółkach komercyjnych po to tworzymy majątek, Ŝeby na nim zarabiać 
generalnie, a nie po to, Ŝeby go mieć i za niego ponosić koszty. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Generalnie tak, ale umówmy się, Ŝe jak się robi inwestycje, to nie od razu jest 
przychód, tylko najpierw są koszty a spółka musi się „rozbujać”, Ŝeby miała ten 
przychód. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
GIK teŜ generalnie robi usługę. 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Ale mimo wszystko w Zakładzie Utylizacyjnym jest spore pogorszenie, a to nie tylko 
wynika z amortyzacji. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
No i z kosztów, bo jest majątek. To jest prąd, to jest obsługa, to jest siła robocza. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
No dobrze. Obsługujemy inne gminy pozostałe, i to oni jakoś nie reagują na bieŜąco 
spadkami za przywołanie nieczystości? 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
MoŜe mają ulgi? 
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Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Mamy porozumienia międzygminne. To jest sprawozdanie za ubiegły rok. śyczy pan 
sobie w tym zakresie pytanie? Czyli pan mi zada pytanie? 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Zadam pytanie drogą mailową. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Porozumienia są międzygminne… 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Porozumienia są międzygminne… 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
I wieloletnie. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak. I jeŜeli są, na pewno w porozumieniach są jakieś wskaźniki waloryzacyjne. 
JeŜeli coś rośnie, to, to teŜ rośnie. Muszę porozmawiać z Wydziałem Gospodarki 
Komunalnej. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Czy moŜe tak być, Ŝe inne gminy mają inny cennik za odbiór odpadów? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Myślę, Ŝe tak. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Mają inne, chociaŜby z efektu skali. JeŜeli dostarczasz np. 1000 ton, to masz taką 
stawkę, a jeśli dostarczasz 200 ton, to masz taką stawkę, ale to musi być w 
granicach rachunku ekonomicznego, bo ludzie by zaskarŜyli o nierówne traktowanie 
podmiotów. Myśmy o tym rozmawiali z Zakładem Utylizacyjnym. Właśnie tu 
sugerowali, Ŝeby moŜe Sopot i gminy przyległe dociąŜyć. 
 
Radny Paweł Czerniewski, członek Komisji 
Jest gorszy wynik, bo doszła sortownia, są zwiększone koszty. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
No dobrze, ale po to Ŝeśmy ją budowali, to musi być kalkulator, to musi być ujęte 
w biznesplanie. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
To teŜ jest inne środowisko. To nie jest tylko patrzenie na wynik, ale patrzenie na 
środowisko. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Dobrze. Zostawmy juŜ ZU. Natomiast Spółka Międzynarodowe Targi Gdańskie. To 
jest mistrzostwo świata. Skąd 4, 5 miliona straty więcej niŜ w roku ubiegłym? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
No teŜ majątek, teŜ amortyzacja. TeŜ koszty utrzymania. 
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Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
MoŜe inaczej. Co to są koszty zarządu, są dość wysokie? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Przyjrzymy się temu. Nie mieliśmy jeszcze tam Zgromadzenia Wspólników. Nie 
mam jeszcze dokumentów. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Gdy się na radzie tłumaczyłem, to musiałem do 5 złotych się rozliczyć. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Ale umówmy się, Ŝe przed Radą Nadzorczą oni teŜ się rozliczają, bo tam jest, 
krótko mówiąc niemalŜe zamordyzm, tam kaŜda złotówka jest oglądana w prawo i 
w lewo, a my nie mamy materiałów, no nie jestem w stanie odpowiedzieć państwu 
szczegółowo. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
W czym rzecz. Prezydent i Platforma Obywatelska dokapitalizował Targi w lutym, i 
to się później przełoŜyło… 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Ale nasze dokapitalizowanie poszło na majątek. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Miał iść na zapasowy, a jak z Kasprzakiem, Komisja miała spotkanie na terenie 
MTG, to teŜ zaznaczył, od tego wyniku ostatecznego robili 1, 2 miliona złotych, a 
jak się pytałem o operacyjny, to trochę gorszy, doszliśmy do minus 1, 5 miliona 
złotych, a później wyszło na to, Ŝe właśnie tym dokapitalizowaniem się ratował. 
Ale o to dopytamy. W kaŜdym razie na działalności podstawowej i na działalności 
operacyjnej był dramat i dopiero czysta inŜynieria finansowa pozwoliła pokazać 
wynik i jest 1, 2 miliona złotych. Do tego było to związane z obsługa kredytu z 
Nordea Bank. Gdyby w ubiegłym roku … 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Oni mają termin spłaty do końca tego roku. 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Ale to juŜ chyba był termin przedłuŜony. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie. Pierwotny termin spłaty jest do końca tego roku. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
No to tym gorzej. To, dlaczego nie zakładali tego, ze będą mieli takie koszty 
obsługi finansowej? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Zakładali, Ŝe sprzedadzą szybciej. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Mówili o tym na Komisji 
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Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Czy Targi będziemy subsydiować? Niewiadomo ile i kiedy. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Mamy umowę na 10 lat, moŜe nie tyle subsydiować, ile dokapitalizować. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Nie powiedziałem utrzymywać, uŜyłem ładnego słowa. 
 
Spółka Hala na granicy Gdańska i Sopotu. Miało być lepiej, a jest dokładnie tak 
samo. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Panie radny. Pan widzi, co się dzieje? Gdybyśmy wzięli operatora generowalibyśmy 
non stop stratę i to stratę na poziomie miliona, dwóch, bo tyle kosztował operator, 
albo miałby kosztować operator. Wycofaliśmy się z niego. Spółka generalnie w 
biznesplanie na lata, bo ona tak zrobiła plan, jak miasto, taki kroczący, czyli co rok 
i w biznes planie jest załoŜone, w planach strategicznych jest załoŜona strata, i to 
duŜo wyŜsza niŜ ta, którą spółka generuje. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Więc mamy sukces.  
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
No pan się śmieje. Pan sobie Ŝartuje. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Czyli milion i 40 tysięcy, co roku to jest sukces? To będzie pół na pół z Sopotem 
pokrywane, rozumiem? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie. No umówmy się, Ŝe na razie jej nie pokrywamy, bo ona będzie pokryta z 
przyszłych dopiero, bo nie ma na razie, z czego pokryć, ale widzimy, Ŝe przychody 
systematycznie nam rosną i to jest pozytywne. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
No, ale jak podobnie w poprzednich spółkach, gdzie przychody rosną, to i koszty 
teŜ rosną, obsługa tego rośnie. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Przychody rosną z racji tego, Ŝe to nie jest tak, Ŝe przychód sam urośnie. On jest 
kosztem czegoś. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Powinien jeszcze generować marŜę z imprez, i spółka powinna generować jeszcze 
bardziej. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Generuje marŜą, bo bez tego to by strata była duŜo większa. Natomiast oprócz 
tego… 
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Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Czy spółka jakiś plan ma, rozmawiałem z panią prezes, bo te wszystkie sprawy 
muzyczne Sopot zabrał do Opery Leśnej? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie wszystkie. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
No jak to? Top Trendy, trzy duŜe imprezy zabrał. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Top Trendy nigdy nie było w hali.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Było w zeszłym roku. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Dwa lata temu, ale było takie ułomne. To w ogóle nie zdało egzaminu. 
Umówmy się, Ŝe największym dla nich zagroŜeniem jest Poznań, Warszawa, Łódź. 
Bo tam jest jeszcze taka sytuacja, Ŝe dlaczego, bo ona teŜ dostaje propozycje na 
te koncerty, które się tam odbyły, tak?. A dlaczego nie moŜe ona tych koncertów 
ściągnąć do siebie? Niestety, te koncerty wymagają dodatkowych dopłat. Między 
innymi popatrzmy na Madonnę, na Warszawę, co się dzieje, tak? 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Oczywiście. To Ministra Muchy. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie, nie. Nie chcę się nabijać. Po prostu menagerowie, no musi być sponsor. JeŜeli 
nie ma sponsora, to, jeŜeli ktoś chce ściągnąć daną imprezę do siebie, to ktoś musi 
do tego dopłacić. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Po prostu taka impreza nie finansuje się, tak? 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie finansuje się. I teraz trzeba stanąć na rzęsach, trzeba zrobić dookoła róŜne 
zabiegi, czyli np. bawić się w sprzedaŜ biletów, wynająć tę halę, czy stadion na 
dłuŜej. Gdzieś musisz partycypować w kosztach, Ŝeby sobie to odbić, w 
dodatkowych przychodach. To jest coś za coś. 
 
Radny Paweł Czerniewski, członek Komisji 
Jedna uwaga tutaj. Przychody rosły szybciej niŜ koszty. Natomiast wynik jest 
gorszy, dlatego, Ŝe w pozostałych kosztach operacyjnych pojawia się 600 tysięcy- 
aktualizacja usług finansowych. Co to jest? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Na chwile obecną nie wiem, bo jak mówiłam nie mam szczegółowych dokumentów.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Mogli teŜ rozliczać się z Hestią za nazwę. W takich rzeczach kryją się opłaty 
marketingowe, nazwa, coś takiego. 
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Radny Paweł Czerniewski, członek Komisji 
Ale tu jest aktualizacja wpływów wartości, tu nie jest rozliczenie. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
To teŜ jeszcze nie jest zweryfikowane, sprawdzimy to. 

 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Saur Neptun Gdańsk ma poraŜająco dobry wynik. 
 
Pan Jan Michalski, Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego 
Jednym z czynników jest to, Ŝe czynsz Gdańskiej Infrastruktury Wodociągowo-
Kanalizacyjnej nie wzrósł, więc mają lepsze warunki. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Ale zgodziliśmy się na taką taryfę. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Praktycznie nie było wysokiej podwyŜki w ubiegłym roku za wodę, w związku z 
tym, Ŝe GIWK nie podniósł czynszu,  
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
PodwyŜka była. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Tak była, ale chyba tylko 20 groszy. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
To spójrz wobec tego na koszty, jak one szły rok do roku. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Koszty wzrosły o 3 miliony, a przychody wzrosły o 20 milionów. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
MoŜe robią na zewnątrz usługi? 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Koszty wzrosły nieproporcjonalnie do przychodów, bo dzierŜawa GIWK spadła. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Ona nie spadła. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
DzierŜawa utrzymała się na poziomie zeszłego roku, a przychody wzrosły. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Tak. Stąd ta róŜnica jest. W kosztach jest róŜnica 3 miliony a w przychodach 20 
milionów. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Jeśli GIWK podniesie dzierŜawę, to będzie mniejszy wynik. 
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Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Następna spółka, Port Lotniczy, to grubsza sprawa. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Panie radny. Nie grubsza sprawa. Tutaj odbyło się juŜ Walne Zgromadzenie 
Wspólników. To są juŜ twarde wyniki. Amortyzacja wzrosła 15 milionów złotych. 
Czyli sami wiemy, Ŝe powstał duŜo większy majątek niŜ był. Czyli automatycznie 
przekłada się to na koszty rodzajowe. I teraz powiedzieliśmy, ze ta dotacja 9, 6 
miliona złotych to nie jest nasze dokapitalizowanie, to nie jest dotacja. 
Amortyzacja został 20 milionów, czyli połowa tego, to było dofinansowanie, tak na 
skróty mówiąc, dofinansowanie ze środków unijnych, bo mniej więcej takie 
dofinansowanie tam było. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Ale to był przychód spółki? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
I tutaj właśnie tak. I teŜ wzrósł poziom dotacji ze środków unijnych, które zostały 
wpompowane juŜ w majątek, czyli przekłada się to na koszty po stronie 
amortyzacji, jak juŜ jest majątek i po stronie przychodów, ten proces, którym 
została spółka sfinansowana z dotacji unijnej. Nie jestem księgową, ja tego tak 
perfekcyjnie jak księgowy nie przełoŜę.  
 
Pan Jan Michalski, Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego 
Na pewno nie są to dotacje komunalne. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Tylko, Ŝe to jest przychód spółki, bo raz, ze się księguje w ten sposób, Ŝe dotacja 
unijna wchodzi… 
  
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Niektóre, muszę powiedzieć, Ŝe robią na pozostałe przychody.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
No tak, ale one wtedy się bilansują z amortyzacją, bo z jednej strony rośnie, jako 
koszt amortyzacji, a z drugiej strony księguje, jako koszt przychodu. I mało tego, 
bo mam wpływ jednorazowy dotacji, a amortyzację mam rozłoŜoną na lata. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
To tak, ale nie zawsze mam dotację jeden do jednego, tak? 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Powiedzmy, Ŝe w 60% inwestycji, ale amortyzację mam rozłoŜoną w budowie np. 
na 25 lat, a przychód z dotacji księguje się jednorazowo. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Umówmy się, Ŝe amortyzacja się rozkłada. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Czyli od kwoty, którą zainwestowałem, to w danym roku sobie odliczę 20. 
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Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Ale dokładnie w danym roku. TeŜ i dotację wpisuję w danym roku. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Dotację wpisuję w danym roku. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie. Umówmy się, Ŝe oni dotację dostali 160 milionów, a my tutaj nie mamy tego w 
całości, mamy proporcjonalnie do zaawansowania inwestycji.  
 
Pan Jan Michalski, Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego 
Dotacja idzie na rozliczenia międzyokresowe. Co roku do tych rozliczeń idzie kwota 
odpowiadająca amortyzacji. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Ale w wynikach tego nie pokazali, Ŝe jest rozliczenie okresowe. Jeśli chodzi o port, 
to się państwa dopytam później. I tak nie ma tego pokrycia w propagandzie prezesa 
portu w tych lotach, pasaŜerach itd. w wynikach. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Ale proszę zobaczyć jak wzrosły koszty. PrzecieŜ, jeŜeli…  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
PrzecieŜ po to zakładamy zwiększenie produkcji, Ŝeby w ostatecznym wyniku mieć 
większy zysk. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
ToteŜ mają zysk, tylko mają mniejszy, ale umówmy się, Ŝe mają duŜo większy 
majątek. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Przezornie do materiałów nie załączyli przepływów finansowych, tylko jest bilans. 
Szybka Kolej Miejska. Co się dzieje, Ŝe tak wypadli niekorzystnie w 2012 roku? 
Przychody niemalŜe na tym samym poziomie, a koszty wzrosły o 12 milionów 
złotych. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Budują przystanki, i to pewnie są te koszty. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Przystanki chyba robi PLK. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Przystanki i perony robi SKM-ka. PLK robi tory. Przystanki Wrzeszcz, Politechnika, 
śabianki, Gdynia, Sopot itd. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Ale amortyzacja im nie wzrosła. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie. Nie wzrosła, wzrosła im tylko o milion złotych, ale oni … 
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Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Usługi obce wrosły o 1, 5 miliona złotych. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Ale umówmy się tak, Ŝe niektóre szły jeszcze przed Euro, teŜ bym musiała dopytać 
spółkę, bo niektóre koszty pójdą, nie wiem, który przystanek był modernizowany, a 
który remontowany. Remontowany pójdzie na koszty, a modernizowany pójdzie na 
majątek. JeŜeli panowie pozwolicie, to o szczegóły dopytam spółkę. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Jakie są plany do spółki Inveno, bo na razie nic nie robi? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nic nie robi, dlatego, ze to była spółka utworzona po to, Ŝeby utworzyć Wenture 
Capital. Wyszło, jak wyszło, Ŝe trzy lata się boksowali z Krajowym Funduszem 
Kapitałowym, no i stanęło na tym, ze jednak nie dostali tych środków, aczkolwiek 
wyglądało na to, wszystkie dokumenty pokazywały, Ŝe mają olbrzymie szanse, tak 
teŜ przekonywał zarząd spółki. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
A kto w Polsce dostał środki z tego funduszu? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Na ich stronie widać, kto dostaje, teraz nie państwu nie powiem, nie pamiętam. A 
spółka po prostu nie dostała tych środków. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Inaczej zapytam. Kiedy decyzja strategiczna, co z tą spółką, w tym roku? 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
W najbliŜszym miesiącu, dwóch będą decyzje strategiczne, co ze spółką. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Dziękuję. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Jeśli chodzi o Specjalną Strefę Ekonomiczną, to teŜ im wyraźnie coś tąpnęło. Co się 
mogło stać? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Wycofał się jeden udziałowiec, tam zainwestowali na tych terenach, ale juŜ mają 
nowego inwestora. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Zysk w porcie idzie na majątek, czy na bieŜące wydatki? 
 
Pan Jan Michalski, Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego 
Inwestują w infrastrukturę portową. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Czy z bazy kontenerowej dla ZMPG jest duŜy profit? Co z tą sprawą podatkową od 
bazy, twardo chcemy, jako miasto te pieniądze? 
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Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Jeśli chodzi o sprawy podatkowe, nie wiem, bo to wydział finansowy 
 
Pan Jan Michalski, Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego 
W tej chwili sprawa jest na poziomie Naczelnego Sądu Administracyjnego. Nie ma 
jeszcze orzeczenia. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
A czy nie będziemy im umarzali tego podatku, bo zakładom zdrowotnym, szpitalom 
umarzaliśmy. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Ale spółka nie jest w tak niekorzystnej sytuacji, poza tym, to nie my im 
umarzaliśmy, jako miasto, tylko to szły wtedy decyzje odgórne, bo my nie jesteśmy 
właścicielami szpitali. 
 
Pan Jan Michalski, Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego 
Szpitale były w złej kondycji, a spółka ma 30 milionów zysku. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej pytań do pani dyrektor. Mamy materiały i 
szczegółowo moŜe kaŜdy radny przeanalizować wyniki spółki. Jeśli będą pytania, to 
członkowie Komisji zadadzą pytania pani dyrektor drogą mailową. Zamykam ten 
temat.  
 
 

Punkt – 3 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Informuje członków Komisji, Ŝe 17 czerwca będzie nadzwyczajne posiedzenie 
Komisji, na którym będzie omawiany obywatelski projekt w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie wyboru metody gromadzenia odpadów komunalnych.  
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Nie wiem, o co chodzi, będzie to spotkanie na poziomie Komisji? 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Porządek obrad członkom Komisji został juŜ przesłany drogą elektroniczną. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Tak. Porządek juŜ otrzymaliśmy. Będzie posiedzenie godz. 16, w sali nr 204. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Przepraszam, jeszcze nie odczytałem poczty. 
 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dlatego informuję, bo to jest dopiero za tydzień w poniedziałek. Będzie to 
posiedzenie z przedstawicielami, którzy złoŜyli projekt uchwały obywatelskiej, 
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przedstawicielem Prezydenta, czyli z panem Lisickim. O posiedzeniu zostali 
poinformowani równieŜ zostali wszyscy radni Gdańska. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Czyli jest punkt śmieci? 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Tak. Będzie omawiany projekt obywatelski, który został skierowany do rady Miasta, 
a pan przewodniczący Bogdan Oleszek skierował ten projekt do Komisji, jako 
Komisji wiodącej. Będziemy dyskutowali nad tym projektem.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
We wtorek, czyli 18 czerwca mamy normalną Komisję, i potem jeszcze 24 czerwca 
będzie nadzwyczajne wspólne posiedzenie z Komisją Strategii i BudŜetu RMG oraz 
Komisją Rozwoju Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMG w sprawie Kolei 
Metropolitalnej.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Tak. Dnia 24 będzie Kolej Metropolitalna, o godz. 17. Porządek obrad państwu 
przekaŜę w terminie regulaminowym. 
 
Dziękuję bardzo. Dzisiejszy porządek obrad został wyczerpany. Więcej spraw z 
mojej strony nie ma. Ze strony członków Komisji teŜ nie widzę. Dziękuję bardzo za 
czynny udział w posiedzeniu. Zamykam posiedzenie. Na tym posiedzenie zostało 
zakończone – godz. 16,40. 
 

 
Przewodniczący 
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